
عضـو شـورای ملـی زعفـران: ایـران
تامینکننــده بیــش از ۹۰ درصــد

زعفران دنیا

علی حسینی گفت: با توجه به آنکه ایران تامینکننده بیش از ۹۰ درصد
زعفران دنیاست، مدیریت بازارهای جهانی باید در اختیار ما باشد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت:
با توجه به تنشهای گرما و سرما در برخی مناطق، تولید زعفران نسبت

به مدت مشابه سال قبل ۴۰ تا ۶۰ درصد کاهش یافته است.

به گفته او، با توجه به تعطیلات بازارهای خارجی به سبب تعطیلات
پایان سال باید منتظر ماند و دید که تقاضا با اتمام تعطیلات به

کدام سمت میرود. از الان نمیتوان برآورد دقیقی داشت.

حسینی با بیان اینکه ایران تامین کننده بیش از ۹۰ درصد زعفران
دنیاست، افزود: ایران به ۶۵ تا ۷۰ کشور دنیا صادرات دارد که تا ۲
سال گذشته قیمت هرکیلو زعفران صادراتی هزار دلار بود، اما اکنون
به بالای ۱۳۰۰ دلار رسیده است. هرچند برخی از سودجویان زعفرانهای

بی کیفیت را با نرخهای کمتری عرضه میکنند.

عضو شورای ملی زعفران ادامه داد: دولت در بحث صادرات برای
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صادرکنندگان باید بحث روان سازی ارز حاصل از صادرات را دنبال کند
تا شاهد قاچاق زعفران نباشیم. ناگفته نماند هم اکنون شرایط

صادرات به مراتب بسیار سختتر از سالهای گذشته است.

او با بیان اینکه ۶۰ تا ۷۰ درصد زعفران تولیدی به بازارهای هدف
صادر میشود، افزود: در دنیا کشورهایی که بیش از ۵۰ تا ۶۰ درصد
تولید محصول را در اختیار دارند به راحتی میتوانند بازار را
مدیریت کنند، درحالیکه کشورما بیش از ۹۰ درصد زعفران دنیا را
تامین میکند، اما نقشی در مدیریت بازارهای صادراتی دنیا ندارد.

حسینی قیمت هرکیلو زعفران در بازار داخلی را ۶۰ تا ۷۰ میلیون
تومان اعلام کرد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران: افت ۴۰
تا ۶۰ درصدی تولید زعفران
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علی حسینی با بیان اینکه ایران بزرگترین تولیدکننده زعفران در
جهان است که ۹۰ درصد بازار جهانی را تأمین میکند، گفت: امسال

تولید زعفران در ایران ۴۰ تا ۶۰ درصد کاهش یافت.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از مهر، قیمت جهانی زعفران افزایش یافته است و این به وضعیت
تولید در ایران بر میگردد که حدود ۹۰ درصد بازار تقاضا جهان را
تأمین میکند. علی حسینی گازار، عضو هیأت رئیسه شورای ملی زعفران
درباره چرایی افزایش قیمت زعفران به مهر گفت: ایران بزرگترین
تولیدکننده در جهان است و حدود ۹۰ درصد مصرف جهانی را تأمین

میکند.

وی افزود: با کاهش ۴۰ تا ۶۰ درصدی آمار تولید امسال، طبیعی است
خریداران عمده جهانی که تولید را رصد میکنند متوجه این امر شوند
و بازار تقاضا نسبت به عرضه پیشی میگیرد و باعث گرانی در بازار

جهانی میشود.

وی با اشاره به نرخ جهانی زعفران ادامه داد: هر کیلو زعفران بیش
از ۱۳۰۰ دلار بوده که این عدد سال گذشته زیر ۱۰۰۰ دلار بود.

چرا تولید زعفران در کشور کاهش یافت؟
عضو هیأت رئیسه شورای ملی زعفران با اشاره به کشت عمده زعفران در
استانهای خراسان جنوبی، شمال و رضوی اظهار کرد: نرخ تورم هزینه
تولید را افزایش داد و درآمد کشاورزان با توجه به انتظارات نبود.
این امر انگیزه تولید را کاهش داد و کشاورزان خیلی اهتمام به
مراقبــت و تیمــار از مزرعــه خــود نداشتنــد؛ از این ر تولیــد در
استانهایی که قطب تولید بودند توجیه اقتصادی نداشت اما در سایر

استانهای کشور تولید بهتر بود.

حسینی به تنشهای گرمایی و سرمایی از دیگر دلایل کاهش تولید اشاره
کرد و گفت: زعفران محصول سازگار با کم آبی بوده و مصرف آب آن
پایین است. اما نبود آموزش لازم به کشاورزان سبب شد تا خسارتها از
محل تنشهای سرمایی و گرمایی زیاد باشد. در این حوزه هم کسی

پاسخگو نیست.

نایب رئیس انجمن زعفران خراسان جنوبی به گلایه یادآور شد: آموزش
در فلان نهاد نیست بلکه باید در میدان کشت و در کف مزرعه باشد.
عدم ترویج سبب شده تا برخی زعفران کاران این محصول را مانند گندم

http://www.agrofoodnews.com


کشت کنند.

این عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه زعفران بین ۲۰ تا ۳۰
استان کشور کشت میشود، اضافه کرد: این در حالی است که باید
استانهای کم آب و مستعد از سوی وزارت جهاد کشاورزی شناسایی و در
این استانها محصول کاشته شود. در حال حاضر از شمال تا جنوب و از
شرق تا غرب زعفران کشت میشود در حالی که در استانهایی با وضعیت

آب بهتر باید محصولاتی مانند گندم، نخود و… کاشته شود.

کاهش بهرهوری از ۶ کیلو گرم به ۳ کیلو گرم
عضو هیأت رئیسه شورای ملی زعفران با اشاره به کاهش بهرهوری در
تولید این محصول پردرآمد ادامه داد: امروز در هر هکتار بین ۲ تا
۳ کیلو گرم زعفران برداشت میشود و این عدد ۴ دهه قبل ۶ کیلو گرم
بود. اگر آموزشهای لازم داده شود نباید کشت در هر هکتار کمتر از ۸

کیلو گرم باشد.

حسینی گفت: آموزش به کشاورز گوشزد میکند در استانهایی که تنش
گرمایی و سرمایی زیاد است باید پیاز زعفران در عمق ۲۵ سانتی متری
کاشته شود در حالی که برخی در عمق ۱۰ تا ۱۲ سانتی متری مبادرت به
کاشت میکنند. همچنین استفاده از کود پوسیده دامی هنگام سرما باعث
نگهداری از گیاه میشود زیرا زعفران محصولی زمستانه بوده و فصل
کشت و برداشت آن از آذر تا فروردین به طول میانجامد. از سوی دیگر
رعایت عمق کاشت از خروج رطوبت اضافه از گیاه هنگام تنش گرما

جلوگیری میکند.

در حال حاضر هر کیلو زعفران در بازار کشور بین ۶۰ تا ۷۲ میلیون
تومان به فروش میرسد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: مهر
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نیـازی بـه ورود دولـت در بحـث
خرید توافقی زعفران نیست

عضو شورای ملی زعفران گفت: با توجه به تعادل قیمت زعفران در
بازار، نیازی به ورود دولت در موضوع خرید توافقی زعفران نیست.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان، علی حسینی با بیان اینکه برداشت
زعفران به پایان رسیده است، گفت: بنابر آمارهای اعلامی در
استانهای خراسان رضوی و جنوبی، کاهش تولید حدود ۶۰ درصد را

داشتیم و در دیگر استانها افت تولید چشمگیری نداشتیم.

به گفته او، سطح زیرکشت زعفران در استانهای خراسان رضوی و جنوبی
۱۲۰ هزار هکتار اعلام میشود، هرچند در ۵ سال گذشته ۱۳۰ هزار هکتار
اعلام کردند که با این وجود میتوان گفت که به دلیل شناسنامه دار

نبودن مزارع زعفران، آمار دقیقی نداریم.

حسینی با بیان اینکه عزم جدی برای شناسنامه دار شدن مزارع زعفران
وجود ندارد، افزود: پتانسیل شناسنامه دار کردن مزارع زعفران در
صورت فراهم شدن امکانات به سهولت ظرف مدت زمان یک سال وجود دارد.

عضو شورای ملی زعفران ادامه داد: بنابر آمار، صادرات زعفران در
ماه گذشته روند کاهشی داشته است که انتظار میرود حداقل میزان

صادرات سال گذشته را حفظ کنیم.
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او با بیان اینکه بازار زعفران از ثبات نسبی برخوردار است، گفت:
با توجه به تعادل قیمت زعفران در بازار نیازی به ورود دولت در
بحث خرید توافقی زعفران نیست و در صورت لزوم زیرساختها برای خرید

توسط سازمان تعاون روستایی فراهم است.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران: صادرات
زعفـران بـا رفـع موانـع پیـش روی
صادرکننـدگان ۴۰ درصـد افزایـش

مییابد

علی حسینی گفت: با رفع موانع پیش روی صادرکنندگان و جلوگیری از
قاچاق پیشبینی میشود که صادرات زعفران ۴۰ درصد افزایش یابد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
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از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی با بیان اینکه برداشت
زعفران به اتمام رسیده است، گفت: برداشت زعفران در مناطق گرمسیر
روزهای پایانی را می گذراند، اما آنچه مسلم است تولید زعفران در

استان های خراسان رضوی و جنوبی کاهش محسوسی داشته است.

به گفته او، گرچه عملکرد تولید زعفران در دیگر استان ها مناسب
بوده، اما سطح زیرکشت پایین بوده است.

حسینی با بیان اینکه تعادل در بازار زعفران برقرار است، افزود:
امسال اولین سالی است که تعادل در بازار عرضه و تقاضای زعفران

برقرار است.

عضو شورای ملی زعفران درباره آخرین وضعیت صادرات گفت: بنابر آمار
گمرک صادرات زعفران در آبان نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش
داشته که عوامل متعددی همچون موانع صادرات و رونق قاچاق منجر به

این موضوع شده است.

او گفت: قاچاقچیان زعفران با انجام هرگونه تقلب بدنبال کاهش قیمت
هستند که این امر به ضرر تولید ملی تمام می شود، درحالیکه با رفع
موانع پیش روی صادرکنندگان و جلوگیری از قاچاق، صادرات ۴۰ تا ۵۰

درصد افزایش می یابد.

حسینی با بیان اینکه بازار زعفران تابع عرضه و تقاضاست، گفت: هم
اکنون حداقل نرخ هرکیلو زعفران ۴۷ تا ۴۸ میلیون تومان و حداکثر

آن ۷۰ میلیون تومان است.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضـو شـورای ملـی زعفـران: تعـادل

https://agrofoodnews.com/category/food-industry/
https://agrofoodnews.com/%d8%b9%d8%b6%d9%88-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%aa%d8%b9%d8%a7%d8%af%d9%84-%d8%af%d8%b1-%d8%b9%d8%b1%d8%b6%d9%87-%d9%88-%d8%aa%d9%82/


در عرضه و تقاضای بازار زعفران
برقرار است

علی حسینی گفت: با توجه به ایجاد تعادل و تراز برابر در عرضه و
تقاضای زعفران، نیازی به ورود دولت در امر خرید توافقی این محصول

نیست.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: با وجود آنکه اواخر
فصل برداشت زعفران هستیم، اما هنوز نمی توان پیش بینی دقیقی راجع

به تولید زعفران داشت.

به گفته او، وزارت جهاد به عنوان متولی تولید باید آمار نهایی
تولید را اعلام کند، اما از الان به سبب آنکه برداشت در مناطق

گرمسیر ادامه دارد، نمیتوان پیش بینی دقیقی داشت.

حسینی با بیان اینکه نیازی به ورود دولت در امر خرید توافقی
زعفران نیست، افزود: با توجه به تعادل و تراز برابر در بازار

عرضه و تقاضا، نیازی به ورود دولت در امر خرید نیست.

عضو شورای ملی زعفران درباره آخرین وضعیت صادرات زعفران گفت:
گرچه آمارها از رشد صادرات زعفران خبر می دهد، اما موشکافی دقیقی
روی این موضوع نیست. لذا مسئولان باید پیگیری کنند که چرا که با

صادرات محصول، ارزش واقعی به کشور باز نمی گردد.
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او گفت: برآوردها حاکی از آن است که با رفع موانع صادراتی، رشد
صادرات طلای سرخ رخ دهد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران:۸۰ درصد
زعفران تولیدی به بازارهای هدف

صادر میشود

علی حسینی گفت: بنابر آمار ۸۰ درصد زعفران تولیدی صادر میشود که
با توسعه صنایع تبدیلی حداقل ارزآوری صادرات ۲۰۰ تا ۳۰۰ درصد

افزایش مییابد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، باشگاه
خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه
برداشت زعفران روزهای پایانی را سپری می کند، گفت: برداشت زعفران
۱۵ تا ۲۰ آذر ادامه دارد و بنابر بررسی های میدانی میزان تولید
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نسبت به سال قبل کاهش داشته است، اما میزان دقیق آن را نمی توان
تا پایان فصل برداشت اعلام کرد.

او با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران مرتب روبه افزایش است،
افزود: بنابر آمار وزارت جهاد سطح زیرکشت زعفران ۱۲۵ هزارهکتار
است، درحالیکه ۵ سال گذشته ۱۳۰ هزار هکتار اعلام کرده بود که در
نهایت یکی از عوامل سردرگمی تولید زعفران نبود آمار و ارقام است.

حسینی ادامه داد: ۱۲ سال پیش طرح شناسنامه دار کردن مزارع زعفران
بصورت پایلوت اجرا شد تا بتوانیم آمار صحیحی از مزارع زعفران
داشته باشیم که متاسفانه حمایت های لازم از این طرح صورت نگرفت،
در نهایت این امر موجب شده نتوانیم آمار و اطلاعات دقیق از محصول

زعفران داشته باشیم.

عضو شورای ملی زعفران با اشاره به ضرورت توجه به صنایع جانبی
زعفران افزود: با حل مشکلات زیربنایی، صادرات روی ریل صحیح می
افتد تا به عنوان تولیدکننده برتر دسترنج کشاورزان آسیب نبیند.

او با بیان اینکه ۸۰ درصد زعفران تولیدی به بازارهای هدف صادر می
شود، گفت: صادرکنندگان به ازای هرکیلو زعفران ۸۰۰ دلار باید تعرفه
گمرکی بدهند، حال ممکن است صادرکنندگان هرکیلو محصول را با نرخ
۱۲۰۰ دلار یا حتی کمتر از ۸۰۰ دلار در بازارهای جهانی به فروش

رسانند.

حسینی گفت: برآوردها حاکی از آن است که با توسعه صنایع جانبی
ارزآوری حاصل از صادرات حداقل ۲۰۰ تا ۳۰۰ درصد افزایش یابد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران: ارزآوری
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صادرات زعفران با توسعه صنایع
تبـدیلی ۲ تـا ۳ برابـر افزایـش

مییابد

علی حسینی گفت: با توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی زعفران، ارزآوری
حاصل از صادرات این محصول ۲ تا ۳ برابر افزایش مییابد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: تجارت چمدانی زعفران
بعد از برقراری تعهدات ارزی که صادرکنندگان موظف به بازگشت ارز

حاصل از صادرات به سامانه نیما هستند، کمرنگ شده است.

او قاچاق زعفران را نتیجه فشارها و محدودکردن شرایط صادرات
قانونی زعفران دانست و افزود: با رفع چالش های پیش روی صادرکننده

شاهد رونق صادرات خواهیم بود.

حسینی ادامه داد: هرگاه دولت در ارتباط با صادرات قانونی مشکلاتی
را برای صادرکننده بوجود آورد، بی تردید قاچاق افزایش می یابد.

عضو شورای ملی زعفران با اشاره به تاثیر توسعه صنایع تبدیلی بر
صادرات زعفران گفت: توسعه صنایع تبدیلی زعفران حلقه مفقوده ای
است که ارزش افزوده این محصول را به کشور باز می گرداند و پیش
بینی می شود که با توسعه صتایع تبدیلی، صادرات ۲ تا ۳ برابر
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افزایش یابد.

او گفت: ممکن است روزی رقبا بازارهای جهانی را بگیرند، لذا باید
به فکر توسعه صنایع تبدیلی بود تا ضمن ایجاد اشتغال، ارزش افزوده

به کشور بازگردانده شود.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

ــران: ــی زعف ــورای مل ــو ش عض
شناسنامهدار کردن مزارع زعفران
راه حلی مناسب برای داشتن آمار

دقیق تولید

علی حسینی گفت: شناسنامه دار کردن مزارع زعفران راه حلی مناسب
برای داشتن آمار دقیق تولید و سطح زیرکشت محصول محسوب میشود.

 به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
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از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفرا با
بیان اینکه برداشت زعفران تا نیمه آذر ادامه دارد، گفت: بنابر
برآوردهای صورت گرفته تولید زعفران نسبت به مدت مشابه سال قبل
کاهشی است، اما تا پایان فصل باید منتظر ماند تا آمار نهایی اعلام

شود.

او با بیان اینکه آمار دقیقی از سطح زیرکشت زعفران نداریم،افزود:
۱۰ سال پیش طرح پایلوت شناسنامه دار کردن زعفران اجرا شد، اما آن
طور که باید این طرح حمایت جدی نشد، درحالیکه با اجرای شناسنامه
دار شدن مزارع آمار دقیقی از سطح زیرکشت، مزارع جوان و تولید

داشتیم. 

حسینی ادامه داد: در شرایط کنونی آمار سطح زیرکشت و تولید تقریبی
و طبق برآوردهای صورت گرفته است. وزارت جهاد سطح زیرکشت زعفران

را ۱۲۳ تا ۱۳۰ هزارهکتار اعلام می کند.

عضو شورای ملی زعفران افزود: با توجه به پیشرفت های خوبی که در
توسعه بازارهای صادراتی داشتیم، اکنون صادرات به ۷۰ کشور دنیا در
حال انجام است. اما متاسفانه به ارزش واقعی محصول نرسیدیم که در
این راستا وزارت جهاد، وزارت امورخارجه و سازمان توسعه تجارت

باید پای کار بیاید تا از مزیت کشت زعفران استفاده کرد.

حسینی گفت: با روان سازی و توسعه صادرات، ارزش واقعی محصول
زعفران به کشور باز میگردد و از طرفی با رفع موانع صادرات جلوی

قاچاق گرفته می شود.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران: رشد ۱۰۰

https://agrofoodnews.com/category/food-industry/
https://agrofoodnews.com/%d8%b9%d8%b6%d9%88-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%b1%d8%b4%d8%af-%db%b1%db%b0%db%b0-%d8%af%d8%b1%d8%b5%d8%af%db%8c-%d8%b5%d8%a7%d8%af%d8%b1/


درصـدی صـادرات زعفـران بـا رفـع
موانع محقق میشود

علی حسینی گفت: با رفع موانع صادرات پیش بینی میشود که صادرات
زعفران رشد ۱۰۰ درصدی داشته باشد و این امر به اقتصاد روستاها

کمک میکند.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی با بیان اینکه برداشت
زعفران در مراحل سردسیر روبه پایان است، گفت: در مناطق گرمسیر به
پیک برداشت زعفران می رسیم و پیش بینی می شود که برداشت محصول ۱۰

تا ۱۵ آذر به پایان برسد.

به گفته او، با توجه به شرایط جوی و آبی و هوایی پیش بینی می شود
که تولید زعفران ناشی از شرایط خشکسالی، یخبندان و گرمای شدید
نسبت به سال قبل کاهشی است، اما از الان نمی توان درصدی برای آن

اعلام کرد.

حسینی از نوسان قیمت زعفران در بازار خبر داد و گفت: همه ساله در
زمان برداشت بدلیل هجوم یکباره خریداران خارجی قیمت زعفران
نوساناتی دارد، از این رو نمی توان حداقل و حداکثر نرخی را اعلام

کرد.

عضو شورای ملی زعفران گفت: ایران تنها تامین کننده و پاسخگوی
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نیاز بازار زعفران در دنیاست، البته این بدان معنا نیست که
کشورهای دیگر تولید ندارند.

او گفت: با رفع موانع صادراتی، صادرات زعفران ۱۰۰ درصد افزایش می
یابد که این امر کمک بزرگی به اقتصاد روستاها و کشاورزان می کند.
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عضو شورای ملی زعفران: صادرات
زعفران همزمان با برداشت محصول

جدید افزایش می یابد

علی حسینی گفت: طبق روال همه ساله با ورود زعفران جدید به بازار،
صادرات افزایش می یابد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: علی رغم آنکه به پیک
برداشت زعفران رسیده ایم، اما هنوز نمی توان پیش بینی دقیقی راجع
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به بازار داشت چراکه آمارها راجع به سطح زیرکشت و تولید برآوردی
اعلام می شود.

او با بیان اینکه برداشت زعفران تا پایان آذر ادامه دارد، افزود:
برآوردها حاکی از آن است که از ۱۰ تا ۱۵ آذر بتوان برآورد دقیقی
راجع به میزان افزایش یا کاهش تولید زعفران نسبت به سال قبل

داشت.

حسینی ادامه داد: با توجه به نوسانات مرتب قیمت زعفران در بازار،
نمی توان حداقل و حداکثری را در بازار اعلام کرد تا سودجویان همان

را ابزاری برای سوء استفاده قرار دهند.

عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه طبق روال معمول صادرات
زعفران از ابتدای آبان افزایش می یابد، افزود: طبق روال همه ساله
با ورود محصول نو به بازار، صادرات افزایش می یابد. اما هنوز

گمرک آماری را اعلام نکرده است.

به گفته او، بنابر برآورد سازمان جهاد کشاورزی استان ها  سطح
زیرکشت زعفران در ۲ استان خراسان رضوی و جنوبی ۱۳ هزارهکتار است.

عضو شورای ملی زعفران با اشاره به تاثیر شناسنامه دار کردن مزارع
زعفران بر تولید گفت: بارها اعلام کرده ایم که در ۱۰ سال گذشته
شناسنامه دار کردن مزارع زعفران در ۲ استان عمده زعفران کاری کار
راحتی بود که در صورت اجرا، مابقی استان های تولیدکننده زعفران
هم اضافه می شدند که متاسفانه به رغم آنکه ۴ سال اجرا شد، اما

عزم و اراده جدی برای برای این موضوع وجود نداشت.
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